

## Dagsorden til Lokalrådsmøde d. 27. maj. Kl. 19 i ØLU´ s lokaler

Deltagere: Søren Steffensen, Søren Peter Nielsen, Anette Larsen (sekretær), Mette Herløv (kasserer), Jørgen Kronborg (formand) Karin Jensen.

Fraværende: Annette Vestbo (næstformand), Helle Rundkvist, Kristina Buch (sekretær - fuldgyldigt med fra sommer).

**Næste møde: mandag d. Næste møde: torsdag d. 4/7-24 kl 19-21.**

Pkt	Dagsorden	• Referat
1	Godkendelse af referat fra sidste møde	<ul style="list-style-type: none"><li>• Græsslåning. Skal have kontrakt på at vi får penge pr. m2 til græsslåning. Jørgen Følger op på dette</li></ul>
2	Nyt/info. fra formanden – herunder ref. fra div. eksterne møder <ul style="list-style-type: none"><li>a. Strømaflæsning</li><li>b. Anders Rimdal – kontakt til politiet?</li><li>c. Borgerbudget – orientering</li><li>d. Møde med Krolf - referat</li></ul>	<p>a:</p> <ul style="list-style-type: none"><li>• Har betalt 138kr indtil udgangen af maj i år</li><li>• Spændende at se, hvad Mek Pek kommer til at trække af strøm i næste uge</li><li>• Der arbejdes fortsat at kunne aflæse strømmen løbende så evt. merforbrug kan identificeres</li></ul> <p>b:</p> <ul style="list-style-type: none"><li>• Ex-lokalrådsmedlem: Lokalrådet har en fast aftale med lokalbetjenten (Michael landbetjent).<ul style="list-style-type: none"><li>○ Det er ikke kendt at Lokalrådet har en særlig aftale med politiet.</li><li>○ Lokalrådet har ikke brug for en kontaktperson udenfor lokalrådet til landbetjenten. Jørgen kontakter Anders Rimdal herom.</li><li>○ Forslag: lokalbetjenten laver et opslag i ny og nå på ”Livet i Ølholm” Fx om at han kommer på skolen d. xx eller lign – Jørgen tager en kontakt til landbetjenten.</li></ul></li></ul> <p>c:</p> <ul style="list-style-type: none"><li>• Der har været møde. Fremover kaldes Borgerbudgettet for ”guldpuljen”.</li><li>• Ideer indsamles til Grill-aften. 13/5</li><li>• Fællesaften i sept. måned bliver d. 8. sept. i Byparken</li></ul> <p>d:</p> <ul style="list-style-type: none"><li>• Møde med KROLF’erne. Lokalrådet deler nu skuret med KROLF’erne.<ul style="list-style-type: none"><li>○ ”Fødder” til stangtennis skal stå udenfor skuret, så de er tilgængeligt til fri brug.</li><li>○ Lokalrådet kan låne krolf-teltet inkl. sider.</li><li>○ Siderne til bålhytten er ved at være slidte. Siderne laves i stedet af firmaet Presenco til efteråret.</li></ul></li></ul>

		<ul style="list-style-type: none"> <li>○ KROLF'erne har søgt om 10.000kr til rep. af siderne på bålhytten.</li> <li>○ Jørgen kontakter Niels hos KROLF'erne, om bidraget på 1000kr til strøm, vand m.v.</li> </ul>
3	<p>Økonomi</p> <p>a. Herunder landsbykontingent – hvad går pengene til – offentliggøre dette</p>	<p>a:</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Der er kommet 28.800kr ind via landsbykontingent = 144 husstande har betalt (sidste år 147 husstande). Der er 400 husstande inden for byskiltet + nogle uden for byskiltet.</li> <li>• Vi skal sørge for at kommunikere, hvad Ølholm får for landsbykontingentet, så der er incitament til at betale hertil. Bl.a.: <ul style="list-style-type: none"> <li>○ Støtte af kreative værksteder</li> <li>○ Reparation af bænke i Byparken</li> <li>○ Forskønnelse af indfaldsveje</li> <li>○ Indkøb af Popcornmaskine: Forslag: <ul style="list-style-type: none"> <li>▪ Ølholmere kan leje den for 100kr, hvis man har betalt landsbykontingen inkl popcorn, fedt og salt (husk betaling til landsbykontingent koster 200kr/år)</li> <li>▪ Hvis ikke betalt landsbykontingen: 300kr inkl popcorn, fedt og salt</li> <li>▪ Jørgen indkøber popcorn/fedt/salt i Inco efter behov</li> </ul> </li> <li>○ Forslag til køb af candyflossmaskine: <ul style="list-style-type: none"> <li>▪ Børneborgermøde viste ønske om en candyflossmaskine</li> <li>▪ Undersøges nærmere. Der er kig på et tilbud på en til Pris 1699kr. <ul style="list-style-type: none"> <li>• Rengøring + tid pr candyfloss skal undersøges yderligere.</li> <li>• Ser det fornuftigt ud, indkøbes den, så den kan ibrugtages til sankthans i byparken</li> </ul> </li> <li>▪ Der laves en lejeaftale i stil med til popcornmaskinen</li> </ul> </li> <li>○ Det undersøges, hvad rep. af 2 vippedyr i Byparken koster.</li> </ul> </li> <li>• Opslag med info om hvad landsbykontingentet har givet mulighed for: laves efter byfesten</li> </ul>
4	<p>Grundlovsfest</p> <p>a. Det praktiske, bemanding m.v.</p>	<p>a:</p> <p>Godt møde med Jørgen Mejer vedr. indkøb m.v. Det er aftalt hvad der købes gennem hallen og hvad der købes udenom</p>

	<ul style="list-style-type: none"> <li>▪</li> </ul>	<ul style="list-style-type: none"> <li>• Bemandingsplan: <ul style="list-style-type: none"> <li>○ Kasse: Karin + Helle</li> <li>○ Gril + dyppeelse: Jørgen og X (evt. Kristina?)</li> <li>○ Fadøl + sodavand: Søren og Ole</li> <li>○ Kage: Lystkogerne v/Marianne</li> <li>○ Popcorn: Anette og Kristina.</li> <li>○ Backup: SP</li> <li>○ Modtagelse af Ole + Mek Pek: Mette</li> </ul> </li> <li>• Mødes kl 9:30 i byparken, dem som kan.</li> <li>• Scenen skal være klar til lydprøver kl. 12</li> <li>• Når der er nyt fra Grundlovsfest udvalget, sendes dette rundt</li> <li>• Søndag d. 2. juni kl 10: Bygge scene af paller. Jesper Vindslev. Michael Lophaven kan bedst kl. 10 – tidspunkt aftales nærmere. Søren hjælper også</li> <li>• Byfesten har et telt – 2 fra hver bestyrelse sætter dette op <ul style="list-style-type: none"> <li>○ Onsdag 12/6 2 mand til at sætte telte op kl 16 <ul style="list-style-type: none"> <li>▪ Mette og Søren. Evt en Søren mere</li> </ul> </li> <li>○ Søndag 16/6 teltet tages ned kl 11 <ul style="list-style-type: none"> <li>▪ Karin og Anette.</li> <li>▪ Hvis det regner, udsættes nedtagningen</li> </ul> </li> </ul> </li> </ul>
5	<p>Invitation til foreningerne i Ølholm</p> <p>a. Forslag fremsendt, bedes læses før mødet</p>	<p>a:</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Forslag omdelt og gennemgået</li> <li>• Debat om mødet skal være for foreninger eller foreninger inkl. div. underudvalg – Det blev besluttet at invitere foreninger, udvalg og arbejdsgrupper.</li> <li>• SU 1/8</li> <li>• Jørgen tilretter invitation og sender rundt til godkendelse i Lokalrådet</li> </ul>
6	<p>Mobilitet – møde med dem?</p> <p>a. Opfølgning på et evt. møde med Lars fra Kommunen?</p>	<p>a:</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Udsat</li> <li>• Projekt om el-cykler. Måske mere til mindre landsbyer, hvor busruter er nedlagt</li> <li>• Lars (mobilitet fra Hedensted Kommune) skal stadig inviteres til møde hos os – Mette kontakter Lars</li> </ul>
7	<p>Årshjulet</p> <p>b. Fastlæggelse af møde datoer m.v.</p>	<ul style="list-style-type: none"> <li>• Udsat – Færdiggøres på arbejdsdagen i september</li> </ul>
8	<p>Byparken</p> <p>a. Ordne skuret – rent. Praktisk</p> <p>b. Finde en god ordning med udlån af sider m.v. – hvem kan være fast person på dette?</p>	<p>a.</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Skuret skal vaskes/algerens. SP 28/5 – plus Karin</li> <li>• Kan der laves en arbejdsaften fx inden grundlovsdag, så det ser pænt ud? <ul style="list-style-type: none"> <li>○ Flagstang (kan afmonteres/rengøres ved skuret)</li> <li>○ Legetøj – skal ind i skuret</li> <li>○ Standere - vaskes</li> </ul> </li> </ul>

		<ul style="list-style-type: none"> <li>○ Rengøring</li> <li>○ Hvem har kode til skur: SP, Vagn, Annette og Jørgen.</li> </ul> <p>b:</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>● Udsat – Overveje en plan der er holdbar for booking af sider, legetøj, popcornmaskine og candyfloss maskine. Hvem kan lave sådan en plan?</li> </ul>
9	Landsbypriser – de 2 muligheder. Hvem følger op?	<ul style="list-style-type: none"> <li>● Udsat</li> <li>● Der skal laves en gruppe, som dykker endnu mere ned i det.</li> <li>● Kriterier er endnu ikke defineret for næste år (skifter fra år til år)</li> <li>● Stor opbakning fra Susanne og Niels Top fra Landdistriktsrådet</li> </ul>
10	Gennemgang af div. arbejdsgrupper/projekter	<ul style="list-style-type: none"> <li>● Udsat</li> </ul>
11	Seminar med Lokalråd – dato lægges fast	<ul style="list-style-type: none"> <li>● Castberggård er ikke ledig de ønskede dage</li> <li>● Overvejer i stedet Hallen eller forsamlingshuset</li> <li>● Lørdag d. 28/9</li> </ul>
12	Overblik over grunde, huse m.v. a. Har vi et overblik over div. grunde, huse til salg, skrothuse, udstykninger m.v.	<ul style="list-style-type: none"> <li>● Mette kan trække info om ejerskab af forskellige grunde, udstykninger, jorddeponi, huse, mv</li> <li>● Gennemgang af oversigt samt en dialog om hvad Lokalrådet kan påvirke m.v.: Lørdag d. 28/9</li> </ul>
13	Eventuelt	<ul style="list-style-type: none"> <li>● Flagmand m/k: Ansvar for Byparkens flag. Hidtil Kurt. Hvem skal have ansvaret fremover? <ul style="list-style-type: none"> <li>○ SP forhører sig hos KROLF, om nogen vil stå for det. Gerne flere.</li> </ul> </li> <li>● Generelt kalenderoversigt: Booking af div. Udstyr, grej i Byparken mv <ul style="list-style-type: none"> <li>○ Leje/udlån: skal afklares nærmere. Forslag skal laves. Følges op næste gang.</li> <li>○ Flere bør kunne lukke op (kode) for grej i Byparken</li> <li>○ ”Vagt-ordning”/turnus for ansvar i Byparken?</li> <li>○ Bør drøftes på næste Lokalrådsmøde</li> </ul> </li> <li>● Hvor skal Sankthans holdes: <ul style="list-style-type: none"> <li>○ Bypark (4 bålfade af olietanke) <ul style="list-style-type: none"> <li>○ Har Annette søgt om dispensation? Og var det kun til ét år? <ul style="list-style-type: none"> <li>▪ Tidligere ikke tilladt af hensyn til silo på Omans-fabrikken, men siloen findes ikke mere.</li> </ul> </li> </ul> </li> </ul> </li> </ul>

		<ul style="list-style-type: none"><li>○ Jørgen kontakter Annette om aftaler vedr. bål</li><li>○ Lejlighedsbevilling/udskænkning er på plads. Jørgen spørger kommunen vedr. brug af bål/tilladelse</li></ul> <ul style="list-style-type: none"><li>● Møde i Fester 24/6 kl. 16</li></ul>
--	--	---